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Sundhedspolitisk Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Sundhedspolitisk Udvalg har i brev af 20. november 2009 stillet mig følgende 
spørgsmål 157 alm. del, stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF), som jeg hermed skal 
besvare.

Spørgsmål 157

"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 11. oktober 2009 fra Finn og Hanne 
Pinholt vedr. højspændingsledninger, jf. alm. del - bilag 100."

Svar

Henvendelsen vedrører udvidelsen af 400 kV højspændingsforbindelsen mellem 
Kassø og Tjele. Udvidelsen blev aftalt sammen med kabellægning af hele 132 og 
150 kV-nettet i nye retningslinjer for kabellægning og udvidelse af eltransmissions-
nettet. Alle partier bag energiaftalen fra den 21. februar 2008 sluttede op om aftalen 
den 4. november 2008. Det indgår i aftalen, at fremtidige 400 kV-ledninger på sigt 
skal kabellægges, men tre navngivne strækninger, herunder den mellem Kassø og 
Tjele, udvides som luftledning. Det er teknisk problematisk og meget dyrt på nuvæ-
rende tidspunkt at kabellægge 400 kV-forbindelser på lange strækninger. 

For så vidt angår de sundhedsmæssige aspekter ved at bo i nærheden af højspæn-
dingsledninger, har jeg forelagt henvendelsen for Sundhedsstyrelsen, der er ansvar-
lig myndighed. Sundhedsstyrelsen har bidraget til besvarelsen af henvendelsen med
vedlagte notat, hvortil jeg kan henholde mig.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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